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З А П И С Н И К 
 са 59. сједнице Представничког дома   

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
  одржане 29. јуна 2005. године 

 
 Сједница је почела у 10,05 часова. Присуствовало је 40 посланика. Оправдано су одсуствовали: 
Абдулах Накаш и Сенија Капетановић.                                                                                             

 
Из Савјета министара БиХ присуствовали су: предсједавајући Аднан Терзић, министри Љерка 

Марић, Бариша Чолак, Мирсад Кебо и Драган Доко.                                                                                                           
 Из међународних организација сједницу су пратили: Јелена Деспот - ОХР, Кристијан Хаупт – 
ОЕБС и Лоредана Паску – румунска амбасада. 
 
 Уводне напомене о предлогу дневног реда дао је предсједавајући Дома Шефик Џаферовић. Уз 
остало, рекао је да су посланици добили допуњени предлог дневног реда који је усаглашен на 
сједници Проширеног колегијума, а у који је укључено потврђивање именовања замјеника министра 
иностраних послова.  
 Даље је предсједавајући рекао да су достављена два предлога резолуција о Сребреници, које 
су поднијели Мухамед Морањкић и Елмир Јахић, и изнио своје мишљење да сматра да би их требало 
уврстити у дневни ред и да би Дом требао усвојити резолуцију о Сребреници, јер су се поводом 10. 
годишњице овог највећег геноцида у Европи од Другог свјетског рата огласили и парламенти других 
земаља и бројне институције.  
 Предсједавајући је у вези с предлогом дневног реда рекао да ће предложити да се као тачка 
уврсти именовање чланова у Заједничку комисију оба дома ради постизања споразума о идентичном 
тексту Закона о жељезницама, јер има сазнања да ће у Дому народа овај закон бити усвојен с 
одређеним амандманима који нису били у овом дому, а да би се што прије усвојио коначан текст 
Закона.  
 Елмир Јахић предложио је да се у дневни ред уврсти Резолуција о Сребреници, чији је текст 
поднио пред почетак сједнице. 
 Никола Шпирић предложио је да предсједавајући Савјета министара БиХ информише Дом о 
томе да ли је превазиђена криза у Савјету министара БиХ. Затражио је да ово буде прва тачка дневног 
реда. 
 Никола Шпирић није се сложио с предлогом Шефика Џаферовића да се у дневни ред уврсти 
именовање чланова Заједничке комисије за усаглашавање Закона о жељезницама, јер Дом народа још 
није завршио разматрање тог закона. Затражио је да се поштује Пословник и да се тако чува дигнитет 
Парламента. 
 Што се тиче предлога резолуција, Никола Шпирић је рекао да би било мудро да они буду 
опућени на претходно разматрање надлежној комисији, тим прије што имамо два различита предлога, 
како би се усагласио јединствен текст, у шта треба да се укључе и клубови посланика.  
 Милорад Живковић предложио је да се у дневни ред, по члану 105. Пословника, уврсти 
Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона Босне и Херцеговине.  
 У дискусији о предлогу дневног реда учествовали су: Момчило Новаковић, Јозо Крижановић 
(предложио да се Информација о стању безбједности и Иницијатива Клуба СДП-а премјесте на 5. и 6. 
тачку дневног реда да би им се дао приоритет, јер на прошлој сједници нису завршене дискусије), 
Тихомир Глигорић (подржао предлог Николе Шпирића да предсједавајући Савјета министара БиХ 
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поднесе информацију), Бериз Белкић, Сеад Авдић, Елмир Јахић, Златко Лагумџија и Јелина 
Ђурковић. 
 Министар спољне трговине и економских односа и његов замјеник затражили су да се с 
дневног реда скине Предлог закона о дувану, јер Савјет министара БиХ још није усвојио мишљење 
тог министарства о овом закону.  
 Послије расправе предсједавајући Дома спровео је гласање о изнесеним предлозима. 
 Прво је на гласање дао предлог да се поменуте резолуције претходно упуте надлежној 
комисији. 
 ''За'' Морањкићев Предлог резолуције гласало је 17, ''против'' 20, ''уздржан'' је био један 
посланик. 
 ''За'' Предлог резолуције Елмира Јахића гласало је 15, ''против'' 20, ''уздржан'' је био један 
посланик. 
 Према томе, предлози да се предложене резолуције претходно разматрају у комисији нису 
усвојени па су резолуције аутоматски укључене у дневни ред, у складу с Пословником.  
 
 Предлог Шефика Џаферовића да се у дневни ред уврсти именовање чланова у Заједничку 
комисију ради усаглашавања Закона о жељезницама није добио ентитетску већину. ''За'' је гласало 19, 
''против'' 13 (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске један посланик). Послије усаглашавања у 
Колегијуму као комисији, из Републике Српске ''против'' је гласало 10 посланика. 
 Усвојен је предлог Н. Шпирића и Т. Глигорића – да се у дневни ред уврсти информација 
предсједавајућег Савјета министара БиХ о стању у Савјету министара. ''За'' је гласало 28, ''против'' 
четири, ''уздржано'' је било шест -  из Федерације БиХ ''за'' је гласало 17, из Републике Српске 11. 
 Није усвојен предлог Милорада Живковића да се у дневни ред, по члану 105. Пословника, 
уврсти Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона БиХ. ''За'' је гласало осам, ''против'' 
25, ''уздржано'' шест посланика. 
 Усвојен је предлог Јозе Крижановића да се промијени редослијед тачака који је он 
предложио.  
 У вези с предлогом министра спољне трговине и економских односа, предсједавајући Шефик 
Џаферовић рекао је да није могуће скинути Предлог закона о дувану јер је то сада обавезна тачка и  
констатовао да је за 59. сједницу Дома усвојен сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Информација предсједавајућег Савјета министара БиХ о стању у  Савјету министара, имајући 
у виду Закључак Представничког дома с прошле сједнице; 

2. Записник са 58. сједнице Представничког дома; 
3. Потврђивање именовања замјеника министра иностраних послова БиХ; 
4. Посланичка питања и одговори; 
5. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога  закона о измјенама Закона о јавним 

набавкама Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника; 
6. Информација о стању безбједности Босне и Херцеговине у 2004. години; 
7. Иницијатива Клуба посланика СДП-а за формирање одбора/комисије за усвајање текста 

државне химне Босне и Херцеговине; 
8. Предлог закона о дувану (прво читање) – предлагачи: посланици Златко Лагумџија, Јозо 

Крижановић и Селим Бешлагић; 
9. Предлог закона о празницима Босне и Херцеговине, с Извјештајем Уставно-правне комисије – 

предлагачи: посланици Златко Лагумџија, Јозо Крижановић и Селим Бешлагић; 
10. Предлог резолуције о геноциду у Сребреници и Босни и Херцеговини (предлагач: посланик 

Мухамед Морањкић); 
11. Предлог резолуције о Сребреници (предлагач посланик Елмир Јахић); 
12. Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума о истовјетном  

тексту Закона о конкуренцији;  
13. Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума о истовјетном  

тексту Закона о измјенама и допунама Закона о државној служби у институцијама Босне и 
Херцеговине; 

14. Информација о стању спољне задужености Босне и Херцеговине у 2004. години; 
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15. Предлог закључка Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил о резултатима 

рјешавања представке Удружења децертификованих полицајаца Федерације БиХ и Удружења 
децертификованих полицајаца Републике Српске; 

16. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву посланика 
Момчила Новаковића за разматарање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о 
надзору и контроли преласка државне границе по хитном поступку, у складу са чланом 105. 
Пословника;  

17. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о предлогу закључка 
посланика Петра Кунића, предложеног у дискусији о информацији предсједавајућег Савјета 
министара о стању у Савјету министара БиХ; 

18. Именовање чланова Изборне комисије Босне и Херцеговине;  
19. Именовање члана Административне комисије Представничког дома (умјесто Николе 

Шпирића); 
20. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Хрватске о повратку 
избјеглих лица из Босне и Херцеговине и Републике Хрватске, 

b) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Руске Федерације о међународном 
друмском саобраћају, 

c) Осмог амандмана на Уговор о  донацији између Босне и Херцеговине и Сједињених 
Америчких Држава за Програм финансирања реконструкције – Програм пословног 
развоја, 

d) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Руске Федерације о формирању 
међувладине босанскохерцеговачко-руске комисије за трговинску и економску 
сарадњу, 

e) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Руске Федерације о трговини и 
економској сарадњи. 

 
Ад. – 1. Информација предсједавајућег Савјета министара о стању у Савјету министара БиХ,  
             имајући у виду закључак Представничког дома с прошле сједнице 
 
 Предсједавајући Савјета министара БиХ Аднан Терзић поднио је Дому кратку усмену 
информацију. Уз остало, рекао је да мисли да не треба да подноси информацију о стању у Савјету 
министара БиХ јер то подразумијева ширу елаборацију, већ да треба да информише Дом у вези са 
закључком с прошле сједнице који га је обавезао да о начину превазилажења кризе разговара са свим 
партијама које имају посланике у Представничком дому. 
 Аднан Терзић упознао је посланике и о састанцима који су одржани, те подсјетио на 
тумачење ОХР-а по којем министри којима је прихваћена оставка раде у техничком мандату до 
избора нових министара. Рекао је да већ сутра Савјет министара БиХ има сједницу и нагласио да је у 
овом моменту најважније да засједа, доноси одлуке и предлаже законске прописе. 
 
 У расправи поводом излагања предсједавајућег Савјета министара учествовали су: Тихомир 
Глигорић, Јелина Ђурковић, Златко Лагумџија, Никола Шпирић, Момчило Новаковић, Јозо 
Крижановић, Сеад Авдић, Милорад Живковић, Бериз Белкић, Елмир Јахић и Петар Кунић.  
 Послије дискусије предсједавајући Шефик Џаферовић предложо је закључак – Дом прима к 
знању информацију коју је поднио предсједавајући Савјета министара о реализацији Закључка 
Дома с прошле сједнице и да Дом и даље остаје код тог закључка, те  тражи од предсједавајућег 
Савјета министара да ради на његовој реализацији.  
 Није усвојен предлог закључка који је у дискусији предложио Златко Лагумџија – да Савјет 
министара БиХ најкасније до 15. јула 2005. године направи план хитних реформи за 
тромјесечни период и новог сазива Савјета министара (реконструкција постојећег именовањем 
министра иностраних послова,  министра комуникација, министра спољне трговине и 
економских односа или формирањем новог), како би  Парламентарна скупштина усвојила 
одговарајуће одлуке. 
 ''За'' предлог овог закључка гласало је девет, ''против'' 10, ''уздржано'' пет посланика.  
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Ад. – 2. Записник са 58. сједнице Представничког дома 
 
 О Записнику није било дискусије, те је усвојен једногласно. 
 
Ад. – 3. Потврђивање именовања замјеника министра иностраних послова БиХ 
 

Кратко је у оквиру ове тачке дискутовао Милорад Живковић. 
 Са 27 гласова ''за'', пет ''против'' и пет ''уздржаних'' (из Федерације БиХ 21, Републике Српске 
шест) Дом је одобрио именовање Антона Рила за замјеника министра иностраних послова Босне и 
Херцеговине. 
 
Ад. – 4. Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Дома констатовао је да за ову сједницу није било нових одговора на 
посланичка питања. 
 Постављена су нова питања како слиједи: 
 
Азра Хаџиахметовић: 
 ''1. Докле се дошло у расправи о реформи полиције у БиХ и с иницијативом да се на прву 
наредну сједницу Представничког дома позову представници странака парламентарне већине и 
расправе спорна питања везана за ову реформу?  
  2. Покрећем иницијативу да се, уз позив представницима партија парламентарне већине, на 
првој наредној сједници – ХИТНО – обави расправа о реформи полиције. Уз пуно уважавање сусрета 
представника партија, међународне заједнице и експерата у Неуму, Добоју, «Пахуљици», «Конаку» и 
сл., мјесто гдје треба обавити расправу о кључној реформи – услову Студије изводљивости  - јесте 
Парламент Босне и Херцеговине.» 
 
Селим Бешлагић:  
 ''1. У периоду јули – август ове године планирано је чишћење Хидроелектране «Потпећ» на 
ријеци Лиму, која се налази у Новој Вароши у Србији и Црној Гори. Овдје се ради о милионима тона 
отпада, муља и других штетних материја које су годинама таложене у ХЕ «Потпећ». Талог ће ријеком 
Лим прећи у бх. воде, уливањем у ријеку Дрину, што може изазвати еколошку катастрофу која ће 
уништити рибљи фонд, екологију, а представља и пријетњу за могућу епидемију.  Постављам питања 
Савјету министара, односно Министарству вањских послова БиХ: 
             а) Да ли постоји неки међудржавни уговор између Босне и Херцеговине и Србије и Црне Горе  
                 у вези с овим питањем? 
             b) Да ли овај приступ представља кршење закона, а ако не представља, шта је онда с 
                 одштетом? 
             c) Може ли се ово спријечити? 
 
              2. На 54. сједници Представничког дома, одржаној 12.04.2005. године, Савјету министара, 
као институцији којој Управа за индиректно опорезивање путем Управног одбора одговара за свој 
рад, поставио сам посланичко питање које је гласило: 
               'Да ли је могуће да Управа за индиректно опорезивање БиХ, као правни сљедбеник Царинске 
 управе Федерације БиХ, и њен директор, као одговорно лице у тој управи, не поштује раније  
Законом уговорене обавезе царинске управе Федерације БиХ, чиме инвестиција од 5 милиона КМ за 
изградњу најсавременијег царинског терминала у БиХ, па и шире, долази у питање?'  
               И послије више од два и по мјесеца од постављања овог посланичког питања до данашњег 
дана нисам добио одговор на њега од надлежне институције. 
               Пошто отворено сумњам да се овдје ради о криминалним активностима у којима учествују 
одговорна лица унутар Управе за индиректно опорезивање, која је, непоштујући раније преузете 
обавезе, расписала нови тендер за изгрдњу царинског терминала у Тузли, тражим да Представнички 
дом ПСБиХ оснује привремену комисију која ће бити задужена да посјети овај царински терминал, те 
достави Дому детаљне информације у вези с расписивањем тендера за његову изградњу, добијање 
неопходне дозволе за рад, те закључивање уговора између власника и корисника терминала. 
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Тихомир Глигорић: 
 ''Тражим од Савјета министара БиХ да преиспита одлуку Министарства цивилних послова 
БиХ о непродужењу рока за издавање личних докумената грађана за један број општина.  
 Постављам ово питање јер сматрам да су грађани БиХ оштећени овом одлуком којом се 
излажу новим непотребним финансијским трошковима, губљењу времена и непотребним новим 
колонама грађана пред другим државним институцијама које (грађане) додатно власт понижава. 
Зашто је донесена таква мјера за грађане који су редовно и стрпљиво чекали у редовима, а нису 
дошли на ред због бирократске мјере актуелне власти?'' 
 
Ружа Сопта: 
 ''Питање постављам Савјету министара БиХ и надлежном министарству. 
 У жупи Бијело Брдо код Дубочца вратило се 35 повратника Хрвата. Својим новцем  и личним 
радом обновили су своје домове. Међутим,  већ четири године немају струје. Људи углавном живе од 
производа који сами произведу обрађујући оно мало земље које није под минама и узгојем крава и 
коза – те би им струја била неопходна за чување намирница. Земљу обрађују на примитиван начин 
јер су им машине које су имали опљачкане.  
 Питам надлежно министарство – кани ли нешто скоро предузети како би задржало ове 
повратнике и охрабрило евентуалне нове, у погледу довођења струје у ово мјесто, као минимум 
егзистенције, као знак добре воље и охрабрења повратника у цијелој БиХ, поготово тамо гдје је 
повратак врло лош?» 
  
Ад. – 5. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога  закона о измјенама Закона о  
              јавним набавкама Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105.  
             Пословника 
 
 О овој тачки дискутовали су: Винко Зорић, Јозо Крижановић и Мухамед Морањкић. 
 Са 20 гласова ''за'', шест ''против'' и три ''уздржана'' (из Федерације БиХ 13, Републике Српске 
седам), усвојен је захтјев за хитни поступак. 
 Закон је усвојен са 20 гласова ''за'', четири ''против'' и три ''уздржана'' (из Федерације БиХ 13, 
Републике Српске девет). 
 
Ад. – 6. Информација о стању безбједности Босне и Херцеговине у 2004. години 
 
 У дискусији о Информацији учествовали су: Мухамед Морањкић, Бериз Белкић, Милош 
Јовановић, Селим Бешлагић, Елмир Јахић, Сеад Авдић, Јелина Ђурковић, Адем Хускић и Винко 
Зорић. 
 У име подносиоца Информације, говорио је министар безбједности Бариша Чолак. 
 Са 24 гласа ''за'', осам ''против'' и четири  ''уздржана'' усвојен је сљедећи 
 

З А К Љ У Ч А К 
 

1. Прима се к знању Информација о стању безбједности Босне и Херцеговине, са закључком 
надлежне комисије.  
2. Задужује се Министарство безбједности да Информацију догради, у складу с расправом која 
је вођена на сједници Дома. У ту сврху Министарству ће се доставити транскрипт расправе о 
Информацији.                                                                             
 
Ад. – 7. Иницијатива Клуба посланика СДП-а за формирање одбора/комисије за усвајање  
             текста државне химне Босне и Херцеговине 
 
 У расправи о овој тачки дневног реда учествовали су: Селим Бешлагић, Мирсад Ћеман, 
Момчило Новаковић, Бериз Белкић и Никола Шпирић. 
 Послије расправе предсједавајући је на гласање дао Извјештај Уставно-правне комисије.  
 Извјештај Комисије није усвојен. ''За'' је гласало 12, ''против'' 18, ''уздржана'' четири 
посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да се Иницијатива враћа Уставно-правној комисији на 
додатно разматрање и подношење новог извјештаја.  
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Ад. – 8. Предлог закона о дувану (прво читање) – предлагачи: посланици Златко Лагумџија,  
            Јозо Крижановић и Селим Бешлагић 
 
 Мартин Рагуж подсјетио је на предлог министра спољне трговине и економских односа да се 
одгоди разматрање овог законског предлога док Савјет министара БиХ не усвоји мишљење тог 
министарства и предложио да се надлежној комисији да нови рок да би имала и став Савјета 
министара.                            
 У расправи су учествовали: Селим Бешлагић, Мирсад Ћеман и Момчило Новаковић. 
 Предсједавајући је констатовао да је из расправе произишао став да се примијени члан 95. 
став 3. Пословника, па је Дом једногласно усвојио 
 

З А К Љ У Ч А К 
 
 У складу са чланом 95. став 3. Пословника Дома, надлежној комисији одређује се рок од 
15 дана за достављање новог извјештаја о Предлогу закона о дувану, узимајући у обзир 
мишљење Савјета министара о Предлогу закона и, евентуално, нове амандмане. 
 
 
Ад. – 9. Предлог закона о празницима Босне и Херцеговине, с Извјештајем Уставно-правне  
              комисије – предлагачи: посланици Златко Лагумџија, Јозо Крижановић и Селим 
              Бешлагић 
 
 Предсједавајући је подсјетио да надлежна комисија није прихватила принципе Закона. 
 У расправи су учествовали: Селим Бешлагић, Мирсад Ћеман, Момчило Новаковић, Мартин 
Рагуж, Сеад Авдић и Азра Хаџиахметовић.  
 Послије расправе предсједавајући је Извјештај Уставно-правне комисије дао на гласање. ''За'' 
је гласало 17, ''против'' 17, ''уздржан'' један посланик.  
 Предсједавајући је констатовао да се Предлог закона о празницима враћа надлежној комисији 
на поновно разматрање и даје рок од 15 дана да достави нови извјештај. 
 
Ад. – 10. Предлог резолуције о геноциду у Сребреници и БиХ (предлагач посланик Мухамед  
                Морањкић) 
 
 Мухамед Морањкић рекао је да је Предлог резолуције образложио кад је предлагао да се 
уврсти у дневни ред. 
 Није било дискусије, па је предсједаваjући одмах спровео гласање. 
 О Предлогу резолуције ''за'' је гласало 20, ''против'' два, ''уздржано'' два посланика. Из 
Федерације БиХ ''за'' је гласало 20, из Републике Српске није било гласова ''за''. 
 У Колегијуму као комисији одмах је спроведено усаглашавање и није било сагласности. 
 У другом кругу гласања из Републике Српске ''против'' је гласало 12, што је више од 2/3 
посланика из ентитета. 
 Предсједавајући Шефик Џаферовић констатовао је да није усвојен Предлог резолуције који је 
поднио Мухамед Морањкић. 
 
Ад. – 11. Предлог резолуције о Сребреници (предлагач: посланик Елмир Јахић) 
 
 Никола Шпирић је у дискусији рекао да је било врло мало времена да се текстови 
предложених резолуција прочитају, сравне и да се покуша наћи нешто што би био заједнички став 
Дома. Затим се осврнуо на Предлог резолуције Елмира Јахића и изнио конкретне предлоге на сваки 
став појединачно, а онда предложио да се да пауза током које би се састали предсједници клубова и 
покушали доћи до текста који би сви прихватили. Такође, рекао је да је о Сребреници већ доста 
речено и замолио да се из текста искључи оно што никоме неће помоћи и неће створити обавезе. 
Нагласио је да је сигуран да треба имати активан однос у вези с овим питањем и апеловао на све 
посланике да се покуша доћи до прихватљивог текста Резолуције. 
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 Елмир Јахић се сложио са ставом Николе Шпирића и изразио наду да ће сви посланици, 
уколико желе да се усвоји Резолуција, имати активан приступ и покушати да дају своје сугестије и 
смјернице у вези с текстом Резолуције.  
 О предлогу Николе Шпирића у дискусији су учествовали: Тихомир Глигорић, Момчило 
Новаковић и Петар Кунић. Послије дискусије предсједавајући је дао паузу и позвао представнике 
свих клубова да разговарају с предлагачем Резолуције и доставе своје примједбе. 
 Послије паузе Елмир Јахић обавијестио је Дом да су извршене консултације с предсједницима 
клубова и да су поднесене одређене примједбе и сугестије те да је он и послије тога разговарао са 
члановима клубова. Закључио је да и поред жеље да се данас изгласа Резолуција његов клуб и он 
лично не могу прихватити да се ријеч геноцид избрише, те да стога остаје код Предлога резолуције и 
предлаже да се о њој гласа. 
 
 У даљњој дискусији учествовали су: Никола Шпирић, Тихомир Глигорић, Момчило 
Новаковић, Мухамед Морањкић, Шефик Џаферовић, Бериз Белкић, Мартин Рагуж и Љиљана 
Милићевић.  
 Послије дискусије извршено је гласање о Предлогу резолуције. 
 ''За'' је гласао 21, ''против'' 12, ''уздржана'' три посланика. По ентитетима, из Федерације БиХ  
''за'' је гласало 20, из Републике Српске  један посланик. 
 Због недостатка ентитетске већине извршено је усаглашавање у Колегијуму као комисији, 
гдје није било сагласности. 
 У другом кругу гласања из Републике Српске ''против'' је гласало 12 посланика. 
 Предсједавајући Шефик Џаферовић констатовао је да Представнички дом није усвојио ни 
Резолуцију чији је предлгач Елмир Јахић.  
 
 
 
Ад. – 12. и 13. Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума о 
                         истовјетном тексту Закона о конкуренцију; 
                         Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума о 
                         истовјетном тексту Закона о измјенама и допунама Закона о државној служби у 
                         институцијама БиХ 
                           
             Није било дискусије о  овој тачки дневног реда. 

Дом је усвојио извјештаје Заједничке комисије оба дома о усаглашавању истовјетног текста: 
- Закона о конкуренцији (33 ''за'', један ''уздржан'') и  
- Закона о измјенама и допунама Закона о државној служби у институцијама Босне и 

Херцеговине. 
 
Ад. – 14. Информација о стању спољне задужености Босне и Херцеговине у 2004. години 
 
 У дискусији о Информацији учествовали су Мухамед Морањкић и  министар Љерка Марић, 
која је говорила у име подносиоца.  
 Послије дискусије предсједавајући је предложио закључак – Дом Информацију прима к 
знању, с Извјештајем и закључцима Комисије за финансије и буџет. 
 ''За'' овај закључак гласао је 31 посланик, а један је био ''уздржан''. 
 
Ад. – 15. Предлог закључка Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил о 
резултатима рјешавања представке Удружења децертификованих полицајаца Федерације БиХ 
и Удружења децертификованих полицајаца Републике Српске 
 
 Елмир Јахић, предсједавајући Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил, 
образложио је Предлог закључка. 
 Тихомир Глигорић и Момчило Новаковић дали су одређене предлоге за допуну закључка, 
што је прихватио предсједавајући Комисије Елмир Јахић. Затим је Дом усвојио сљедећи 
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З А К Љ У Ч А К  

1. Прихвата се материјал Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил поводом 
разматрања представки Удружења децертификованих полицајаца Федерације БиХ и Удружења 
децертификованих полицајаца Републике Српске, са закључцима предложеним у материјалу. 

2. Задужује се Савјет министара БиХ да у року од 30 дана оформи комисију из тачке 2. 
Закључка у материјалу  Комисије  те да о томе обавијести Дом. 

3. Материјал Комисије у којем су садржани и закључци које је усвојио и Дом, као и овај  
закључак, биће достављен Савјету министара БиХ, ОХР-у, Уставном суду БиХ, Суду БиХ, 
Тужилаштву БиХ, Омбудсмену за људска права БиХ, ЕУПМ-у и удружењима децертификованих 
полицајаца, ради предузимања потребних мјера у оквиру својих надлежности.  
 
Ад. – 16. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву 
посланика Момчила Новаковића за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама 
Закона о надзору и контроли преласка државне границе по хитном поступку, у складу са 
чланом 105. Пословника 
 
 Предсједавајући је констатовао да није постигнута сагласност, па је спровео гласање у другом 
кругу. 
 Из Федерације БиХ ''против'' захтјева гласало је 14 посланика, што је мање од 2/3, па је 
предсједавајући констатовао да је усвојен захтјев Момчила Новаковића за хитни поступак, по члану 
105. Пословника.  
 Затим је предсједавајући дао на гласање Предлог закона.  
 ''За'' је гласало 16, ''против'' 15 – по ентитетима, из Федерације БиХ ''за'' је гласало пет, из 
Републике Српске 11 посланика. 

Због недостатка ентитетске већине спроведено је усаглашавање у Колегијуму као комисији, а 
пошто није било сагласности, извршено је гласање у другом кругу. Том приликом из Федерације БиХ 
''против'' је гласало 15 посланика, што је мање од 2/3 из ентитета. 

Предсједавајући је констатовао да је усвојен Закон о измјенама и допунама Закона о надзору 
и контроли преласка државне границе. 
  
Ад. – 17. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о предлогу 
закључка посланика Петра Кунића, предложеног у дискусији о информацији предсједавајућег 
Савјета министара о стању у Савјету министара БиХ 
 
 Ни о предлогу закључка Петра Кунића није било сагласности у Комисији Колегијума, па је 
спроведено гласање у другом кругу. Из Федерације БиХ ''против'' закључка гласало је 10 посланика, 
што је мање од 2/3. 
 Предсједавајући је констатовао да је усвојен закључак који је на 58. сједници предложио 
Петар Кунић, а који гласи:  

«Поништава се одлука предсједавајућег Савјета министара БиХ о именовању в.д. 
министара». 
 
Ад. – 18. Именовање чланова Изборне комисије Босне и Херцеговине 
 
 Послије уводних напомена које је дао предсједавајући Дома Шефик Џаферовић,  у дискусији 
су учествовали: Никола Шпирић, Милорад Живковић, Љиљана Милићевић, Момчило Новаковић,  
Бериз Белкић, Селим Бешлагић и Мухамед Морањкић. 
 Послије дискусије, за чланове Изборне комисије из реда бошњачког и српског народа  
изабрани су: 
 - Ведран Хаџовић – једногласно, присутан 31 посланик у моменту гласања, и 
 - Тихомир Вујичић – са 23 гласа ''за'', два ''против'' и два ''уздржана''. 
 
Ад. – 19. Именовање члана  Административне комисије Представничког дома  

         (умјесто Николе Шпирића) 
 
 За члана Административне комисије изабран је Младен Поточник. ''За'' је гласало 29, ''против'' 

један, ''уздржана'' су била два посланика. 
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Ад. – 20. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Хрватске о повратку 
избјеглих лица из Босне и Херцеговине и Републике Хрватске, 

b) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Руске Федерације 
о међународном друмском саобраћају, 

c) Осмог амандмана на Уговор о  донацији између Босне и Херцеговине и Сједињених 
Америчких Држава за Програм финансирања реконструкције – Програм пословног 
развоја, 

d) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Руске Федерације о формирању 
међувладине босанскохерцеговачко-руске комисије за трговинску и економску 
сарадњу, 

e) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Руске Федерације о трговини и 
економској сарадњи 

 
Са 32 гласа ''за'', један ''против'' Дом је дао сагласност за ратификацију споразума из ове тачке 
дневног реда.  

 
Сједница је завршена у 19,15 часова. 
Саставни дио Записника је транскрипт 59. сједнице Представничког дома.  

 
              СЕКРЕТАР                         ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                              ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                    Шефик Џаферовић   
 
 


